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Dagordning årsmöte Hjulbäcks vägförening 2024 

§1 Mötets öppnande

§2 Val av ordförande för stämman

§3 Val av sekreterare för stämman

§4 Val av två justeringsmän och tillika rösträknare

§5 Fråga om mötet blivit behörigen utlyst

§6 Fastställande av röstlängd

§7 Verksamhetsberättelse för det gångna året

§8 Fastställande av resultat och balansräkning

§9 Revisionsberättelsen

§10 Beviljande av ansvarsfrihet för styrelsen för det gångna verksamhetsåret

§11 Beslut om disposition av resultatet

§12 Inkomna motioner från medlemmarna

§13 Framställningar från styrelsen till årsmötet

§14 Beslut om ersättning till styrelse och revisorer

§15 Styrelsens förslag till utgifts- och inkomststat samt debiteringslängd

§16 Val av ordinarie styrelseledamöter samt suppleanter;
a) ordförande, väljs på 1 år
b) vice Ordförande, ersätta Lars Markus
c) ordinarie styrelsemedlem, ersätta Magnus Högvall
d  suppleanter, väljs på 1 år, i tur att avgå Henrik Back samt Peter Markusson

§17 Val av 2 revisorer samt 1 revisorsuppleant
a) revisorer, väljs på 1 år, i tur att avgå Bengt Lasses samt Gunnar Markusson
b) revisorsuppleant, väljs på 1 år, i tur att avgå Eivor Jonestål

§18 Val av valberedning;
a) valberedare sammankallande, väljs på 1 år, i tur att avgå Birgitta Claesson
b) valberedare, väljs på 1 år, i tur att avgå Kerstin Furöstam

§19 Övriga frågor
§20 Tid och plats för protokolljustering
§21 Mötet avslutas



Verksamhetsberättelse
Hjulbäcks Vägförening ga:2 – Verksamhetsår 2024

Styrelsen för Hjulbäcks Vägförening har under verksamhetsåret 2024 haft i uppdrag att 
förvalta vägar och grönområden inom byggplanområdet för Leksand Hjulbäck ga:2.

Vägar
Inom Leksand Hjulbäcks G2 förfogar vägföreningen över ett omfattande vägnät bestående 
av cirka 4,1 kilometer grusväg och cirka 1,1 kilometer asfalterad väg. För att ge en tydlig 
överblick över föreningens vägar genomfördes en uppmätning av samtliga vägar med hjälp 
av Hitta.se:s kartfunktion den 15 maj 2023. Följande vägar ingår i föreningens ansvar:

● Börängsgattu: ca 250 m grusväg
● Svadängsvägen: ca 40 m asfalt + 300 m grusväg
● Roligpersgattu: ca 200 m asfalt + 150 m grusväg
● Gummesgattu: ca 180 m asfalt + 40 m grusväg
● Svadängsvägen: ca 100 m asfalt
● Alsargattu: ca 125 m asfalt
● Smålöjesgattu: ca 160 m asfalt
● Lissbåthusgattu: ca 270 m asfalt
● Vägen ned till långbryggan: ca 100 m grusväg
● Pjonstägtsgattu: ca 350 m grusväg
● Sjuråkersvägen: ca 520 m grusväg
● Digelbäcksgattu: ca 110 m grusväg
● Skommarholsgattu: ca 220 m grusväg
● Uddgattu: ca 160 m grusväg
● Sturbåthusgattu: ca 260 m grusväg
● Båthusåkersgattu: ca 545 m grusväg
● Torgärdsgattu: ca 160 m grusväg
● Oxåkersgattu: ca 240 m grusväg
● Lissgattu: ca 325 m grusväg
● Wikmansbacken: ca 90 m grusväg
● Oljönsgattu: ca 270 m grusväg

Underhåll av vägarna, innefattande hyvling, dammbindning, dikesslåning, grusborstning
samt dikesrensning, utförs i dagsläget av Leksands kommun på merparten av vägarna.
Omfattningen av underhållet varierar beroende på om det finns permanentboende längs
vägsträckan. Enskilda vägsträckor utanför detta område är vägföreningens ansvar att
sköta. Ägarförhållandena för de enskilda vägarna är varierande och kan tillhöra enskilda
fastigheter eller bysamfälligheter. Information om ägarförhållanden finns dokumenterat i
Lantmäteriets förrättning 2029-2509 från 1982.



 
Under året har vägföreningen bekostat rensning av dike på Börängsgattu i samband med 
att en fastighetsägare förbereder byggnation av permanentboende. 
 
Ordföranden Tommy Munther och vice ordföranden Lars Markus har under året haft ett 
möte med gatuchefen i Leksands kommun för att diskutera den eventuella överföringen av 
vägarna från kommunen till vägföreningen. I dagsläget råder det fortfarande oklarheter 
kring tidpunkten och omfattningen av denna överföring. Styrelsen har således ännu ingen 
klar bild av kommunens beslut i frågan. Indikationer tyder dock på att framtida kostnader 
för reparationer av vägarna inom Hjulbäcks G:2 kommer att påverka vägföreningen. 
 
Grönområden 
Föreningen anordnade under året en välbesökt arbetsdag vid stora bryggan. Under dagen 
röjdes sly, badplatsen städades och flytbryggan reparerades. Arbetsdagen avslutades 
med gemensam korvgrillning. 
 
För att öka säkerheten för besökare har den första delen av stora bryggan, fram till 
flytbryggan, breddats. För detta arbete har maskin använts för att lägga sten som underlag 
och grus som ytskikt. 
 
Långbryggan med tillhörande badstrand har under verksamhetsåret skötts av 
vägföreningen. 
 
Beträffande övriga grönområden har styrelsen haft som riktlinje att de områden som ligger 
nedanför Hjulbäcksvägen och Sjuråkersvägen, och som inte erhåller bidrag eller brukas, 
ska hållas öppna genom slaghackning och röjsågning. Syftet är att bevara byns öppna 
landskap och attraktivitet. 
 
Röjning av dessa grönområden har utförts med slaghackning och bekostats av Hjulbäcks 
Vägförening. Resultatet av åtgärden bedöms som bra, även om styrelsen hade önskat att 
arbetet kunde utförts tidigare under sommaren. Detta fördröjdes på grund av 
entreprenörens begränsade tillgänglighet. 
 
Ett antal fastighetsägare har anlitat föreningen för samordnad slaghackning av sina 
fastigheter och har i dessa fall fakturerats separat för kostnaden. 
 
Ekonomi 
Vägföreningens ekonomi visar för verksamhetsåret ett överskott i förhållande till budget. 
Trots detta skapar osäkerheten kring den potentiella överföringen av vägarna en 
ekonomisk osäkerhet inför kommande år. Särskilt vägarna Lissbåthusgattu och 
Gummesgattu bedöms vara i stort behov av åtgärder, vilket innebär en ekonomisk 
utmaning för föreningen. 
 
 



Övrigt
Styrelsen har under året fattat beslut om att ansluta Hjulbäcks Vägförening till Vägfas
föreningsregister. Detta innebär en investering i ett digitalt verktyg som kommer att
underlätta hanteringen av fastighetsregister, kontakt med fastighetsägare, upprättande av
debiteringslängder, fakturering, betalningsövervakning och påminnelser. Styrelsen ser
detta som en viktig investering för att effektivisera föreningens administration.

Styrelsearbete

Under det gångna året har styrelsen bestått av följande personer:

● Ordförande: Tommy Munther
● Vice ordförande: Lars Markus
● Sekreterare: Romy von Heiden
● Kassör: Mats Oscarsson
● Vägfogde: Magnus Högvall
● Suppleant: Henrik Back
● Suppleant: Peter Markusson

Styrelsen har under året hållit fyra protokollförda styrelsemöten där viktiga frågor rörande
föreningens verksamhet har behandlats.

Avslutning
Styrelsen vill tacka alla medlemmar för visat engagemang under verksamhetsåret och ser
fram emot att fortsätta arbetet med att förvalta och utveckla vägar och grönområden inom
Leksand Hjulbäck ga:2.

För Hjulbäcks Vägförening ga:2

Tommy Munther
Ordförande



 





 
 
 
 



 
 
 
 



Inkomna motioner från medlemmar 
 
Det har inkommit åtta (8) motioner. Tilläggas bör att fyra (4) av de inkomna motionerna är 
från medlemmen Göran Nilsson, vilken inte erlagt medlemsavgift för flera år. Styrelsen har 
likväl valt att behandla dessa. 
 
1. G Nilsson  MOTION TILL HJULBÄCKS VÄGFÖRENINGS ÅRSMÖTE 2024  
 
Farlig trafik i byn och speciellt utmed Gummesgattu. 

Storleken på dagens timmerbilar och framför allt på trailerbilar för “skogsskotare” är 
betydligt mycket större än de fordon som det refereras till i lantmäteriförrättningen för 
dryga 30 år sedan och som man där ger tillstånd till att trafikera våra vägar. 

Det är förenat med livsfara att som gående beträda vägen samtidigt som dessa 
fordon finns på vägen.Som bilist går det inte att möta något av dessa fordon på 
vägen. 

Fordonen är så breda att de inte klarar av att svänga åt båda hållen i korsningen 

Hjulbäcksvägen/Gummesgattu, ska man upp på Gummesgattu så måste man ta 
svängen från Siljansnäs hållet och om man ska ut på Hjulbäcksvägen så måste man 
ta svängen ner mot bystugan och då måste man ändå ner i diket på högra sidan på 
Gummesgattu. I diket ligger bl.a. fiberkabel på 30 cm djup.Tyngden av dessa fordon 
har årens lopp raserat den hårdgjorda ytan på Gummesgattu. Föreningen bör 
förbjuda den sortens fordon att trafikera framför allt Gummesgattu men även inom 
resten av verksamhetsområdet. 

 

2. G Nilsson  MOTION TILL HJULBÄCKS VÄGFÖRENINGS ÅRSMÖTE 2024  
 
Andels- och botnadstal 

Ursprungligen vid vägföreningens bildande så föreskrivs det i lantmäteriförrättningen 
att medlems andelstal skulle baseras på fastighetens taxeringsvärde, vilket i alla 
typer av vägföreningar är den mest rättvisa metoden om man tänkt att avgiften ska 
följa nyttjande av vägarna. Vad var det som föranledde den förändring till att bli det 
reglemente som nu tillämpas,bebyggd och obebyggd fastighet? Det är knappast 
rättvist att “sommarstugegästerna” som bor i byn under ett fåtal månader ska ha 
samma andelstal som fastboende medlemmar. Fastigheter med mer än en 
bostadsenhet på sin fastighet ska givetvis betala mera för detta då man troligtvis 
som en följd av detta nyttjar vägarna i större omfattning. 

 

3. G Nilsson  MOTION TILL HJULBÄCKS VÄGFÖRENINGS ÅRSMÖTE 2024  
Särskild ersättning från fastighetsägare. I enlighet med bildandet och förrättningen 
så ska vägföreningen ha årlig ekonomisk kompensation för den del av Siljansvägen 
som belöper inom verksamhetsområdet, från övriga fastighetsägare utmed 
Siljansvägen. Har föreningen någonsin debiterat någon avgift till nämnda 
fastighetsägare? Har man inte gjort det så borde det vara dags nu. Eftersom det gått 
drygt 30 år sedan föreningens bildande så handlar det idag om ett sexsiffrigt belopp. 



4. G Nilsson  MOTION TILL HJULBÄCKS VÄGFÖRENINGS ÅRSMÖTE 2024

Verksamhetsområdet 

En uppgift som alltid ska finnas med i den årliga verksamhetsberättelsen är en 
beskrivning över det verksamhetsområde som styrelsen ansvarat för under 
verksamhetsåret i enlighet med som reglerats i den ursprungliga 
lantmäteriförrättningen. 
● Vägar, grönområden, diken m.m.
● Mängder i form av exempelvis löpmeter, kvadratmeter och antal.
● Fördelning mellan olika typer av beläggning inom verksamhetsområdet.
● Vem som haft väghållaransvaret på de olika vägarna inom verksamhetsområdet.
● Om någon verksamhet tillkommit inom verksamhetsområdet.

5. Palmgren Motion till Hjulbäcks vägförenings årsmöte 2025

Motion angående klippning/hackning av den fd åkermark/ängar som ligger nedanför 
Inga Pers och Dohréns fastigheter, och sträcker sig förbi flera fastigheter ner till 
vägen som går till Siljansnäs, inklusive den del som ligger nedanför Jonestål och 
gränsar till Gummesgattu. 
Att bevara byn öppen är en angelägenhet för hela byn, men idag bekostas och 
klipps/hackas, av vägföreningen, endast delar av de grönytor som finns i byn och 
som tidigare använts som betesmark och åkermark, vilket är mycket märkligt och 
Dessutom ekonomiskt orättvist, då vi alla bidrar med medel till föreningen. 
Det område som ovan nämns är en del som ligger i nära anslutning till de delar av 
byn som är de äldsta och har en (lägre grad av ) k-märkning och anses alltså ha ett 
skyddsvärde och ska bevaras. Att inte klippa/hacka den ytan måste anses vara ett 
misstag som bör undanröjas snarast. 
Det är dessutom olyckligt för hela byn om skogen tillåts krypa in i själva byn och de 
öppna ytorna försvinner. 
Därför motionerar vi om att även den mark som ovan nämns också ska 
klippas/hackas samtidigt och varje år som de ytor som sträcker sig mot sjön. 
Att samla detta arbete i en förening är dessutom angeläget, varför vägföreningen 
bör fortsätta åta sig detta. 

Uppsala/Hjulbäck 15 mars 2025 
Vid pennan 
Gunnar Palmgren och Ulla Albért 
Ytterligare personer som meddelat att de stödjer denna motion är 
Kerstin och Nils Dohrén 
Inga Pers 
Annica Smångs och Christian Beutler 
Ing-Marie och Sture Claesson 
Eivor och Kalle Jonestål 



 
 

6 K Saren, K Dohren MOTION 1 TILL HJULBÄCKS VÄGFÖRENINGS ÅRSMÖTE 
2025 

 

Som boende i Hjulbäck tycker vi det är viktigt att byns grönområden ( oftast tidigare 
åkrar) hålls slagna senast  under juli månad enligt schema som beslutas vid 
respektive årsmöte. 

 

Vi tycker därför: 

Att beslut fattas på årsmötet vilka grönområden som skall slaghackas detta år. 

Att områden skall vara slaghackade senast sista juli, gärna tidigare. 

 

Klas Sahren  / Kerstin Dohren 

 

 
7 K Saren  MOTION 2 TILL HJULBÄCKS VÄGFÖRENINGS ÅRSMÖTE 2025  

 

Som boende i byn och vanligtvis närvarande på Vägföreningens årsmöte har jag 
reagerat på det vanligtvis sena datumet för årsmötet i maj-juni. Nästan halva året har 
gått. Mycket arbete i byn behöver utföras under tiden 1 april till 15 maj.  

Redovisningen skickas till revisorerna som bör kunna revidera handlingarna senast i 
mitten av februari. Sedan kan styrelsemöte hållas och tidpunkt för årsmöte 
bestämmas vilket vanligen kan hållas i slutet av mars eller början av april efter 
vederbörliga kallelser. 

 

Jag föreslår därför att årsmöten kommande år sker senast 15 april, gärna tidigare. 

 

8 K Saren  MOTION 3 TILL HJULBÄCKS VÄGFÖRENINGS ÅRSMÖTE 2025 

 

Som boende i byn och vanligtvis närvarande på Vägföreningens årsmöten tycker jag 
att den ekonomiska redovisningen kan ske på ett enklare sätt för kassören och 
överskådligare för dem närvarande. Detta bokslut skrivs sedan lämpligen under av 
revisorerna, 

Jag föreslår därför att den ekonomiska redogörelsen på årsmötet sker med sk 
bokslut. Ett enkelt och överskådligt sätt som redovisar ingående behållning, 
inkomster, utgifter och utgående behållning.  

 



Styrelsens framställningar 

Styrelsen har inga ytterligare framställningar utöver de som berör inkomna motioner.

Behandling av motioner:

● Motion nr 1 Göran N: Farlig trafik i byn och speciellt utmed Gummesgattu.
Styrelsen föreslår avslag då frågan behandlats vid årsmötet verksamhetsår 2023.

● Motion nr 2 Göran N: Andels- och botnadstal. Styrelsen föreslår avslag då frågan
behandlats vid årsmötet verksamhetsår 2023.

● Motion nr 3 Göran N : Särskild ersättning från fastighetsägare.
Styrelsen föreslår avslag då frågan behandlats vid årsmötet verksamhetsår 2023.

● Motion nr 4 Göran N: Verksamhetsområdet.
Styrelsen anser att motionen är besvarad då informationen finns i
årsmöteshandlingarna.

Motion från Palmgren Grönområden:
Motionen berör förvaltningen av vägar och grönområden inom Leksands Hjulbäck GA:2 samt 
byggplanområdet. Tidigare har styrelsen prioriterat att hålla grönområden nedanför 
Hjulbäcksvägen och Sjuråkersvägen öppna genom slaghackning och röjsågning. Styrelsen är 
positiv till att ompröva dessa riktlinjer för att bevara byns öppna landskap och attraktivitet. För att 
kunna hålla alla grönområden öppna krävs en ekonomisk plan samt prioritetsordning om vilka 
grönområden ska röjas, vilket kommer att diskuteras på årsmötet.

Motion 1 från K Saren och K Dohren Slaghackning:
Motionen föreslår att slaghackning av områden ska ske senast i juli, gärna tidigare samt 
prioritetsordning om vilka grönområden ska röjas. Styrelsen ser positivt på detta och kommer även 
att framföra önskemålet om tidpunkt för slaghackning till entreprenören vid beställning.

Motion 2 från K Saren Årsmötes Tidpunkt:
Motionen föreslår att årsmötet ska hållas i mars eller början av april.
Styrelsen är positiv till att tidigarelägga nästa års årsmöte och kommer att undersöka 
möjligheterna. 

Motion 3 från K Saren Ekonomiredovisning:
Styrelsen meddelar att de ser över detta och har gjort vissa ändringar inför årsmötet.



Ersättning till styrelse och revisorer 
Arvode utgår för styrelsemöten samt av styrelsen utförda arbeten, såsom protokoll, 
skrivelser, myndighetskontakt samt inom styrelsen ålagda uppgifter. Kassörens tid för 
bokföring beräknas till 10% av ett basbelopp. För 2024 motsvarande 10% av 57300 
kr vilket resulterar i 5730 kr. 

Arvodet föreslås oförändrat från föregående år fast med fortsatt indexuppräkning 
årsvis.  

Timlönen för 2025 blir då 255 kr/h * (index tillägget för 2025) 6,5% = 272 kr/h 



 
 
 

Styrelsens förslag till uttaxering för kalenderår 2025  
är fortsatt 120 kr/andel. 
 
Obebyggd tomt = 1 Andel = 120 kr 
Bebyggd tomt = 10 Andelar = 1200kr 
 
Uttaxerat belopp faktureras till ägare av fastighet eller tomt för betalning med 
förfallodag 31 juli 2025. 
 
 
Hjulbäcks vägförening har någonting som kallas för en ”inofficiell andelstals lista", en 
fördelning av kostnaderna, som en styrelse och ett årsmöte långt bak i tiden bestämt.  
 
Det finns andra sätt att debitera, tonkilometer, fastboende/fritidsboende o.s.v. men det 
här är en variant som man, då, och fortfarande, anser vara okomplicerad och 
solidarisk. Andelstal Listan finns ej registrerad hos Lantmäteriet, men är enligt dem 
legitim. 
 
 
 
 
 
 
 




